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RG.0002.13.2015    

 

P r o t o k ó ł   nr   XIII/2015 

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu  25 listopada 2015 r. 

 

  W sesji udział wzięło 14 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 24 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 16,00. 

 

Ad. 1. 

  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Pan Jan Fels .  

 

Ad. 2. 

  Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

      

Ad. 3. 

  Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawek do 
następujących projektów uchwał:  

 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok - I, 

 w sprawie ustalenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych na 2016 rok - II,  

 w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty targowej i zasad jej poboru – II A, 

 w sprawie zwolnień w podatku rolnym i leśnym na terenie gminy Zbrosławice na 2016 rok - III, 

 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie gminy Zbrosławice za 2016 rok - IV, 

 w sprawie określenia wzoru informacji oraz deklaracji składanych do organu podatkowego przez 
podatników z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego - VI, 

 w sprawie zmiany uchwały Nr XI/127/2015 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 16 września 2015 r. 
w sprawie określenia warunków i trybu składania informacji i deklaracji podatkowych za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej - V, 

 w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia 
inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2016 roku - VII,  

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2015-2017 – 
XV A, 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 

oraz projektów uchwał: 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Zabrze w sprawie pokrycia 
kosztów zatrudnienia związanego z nauczaniem religii parafii Ewangelicko-Augsburskiej                    
w punkcie katechetycznym działającym przy ul. Klimasa w Zabrzu – IX A 

 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – XIII A. 
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 nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości 
Ziemięcice – XX. 

  Pan Wójt dopowiedział, iż na posiedzeniu Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju był omawiany 
jeszcze projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Kopienicy, jednakże nie będzie  
on wnoszony na dzisiejszą sesję z uwagi na błąd w załączniku, który musi być poprawiony przez 
Starostwo Powiatowe.  

  Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

  Przewodniczący Rady wniósł o wprowadzenie następujących zmian: 

 zmianę kolejności podejmowania uchwał: 

 projekt uchwały o nr VI przenieść za projektem uchwały o nr IV, 

 projekt uchwały o nr V przenieść za projektem uchwały o nr VI 

 projekt uchwały o nr XV przenieść za projektem uchwały o nr X 

 wprowadzenie 2 punktów do porządku obrad: 

 Informacja w sprawie utrzymania średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej 
ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały w 2015 r. będącej 
podstawą do ustalenia stawki podatku leśnego na rok 2016.  

 Informacja o utrzymaniu średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających 
kwartał poprzedzający rok podatkowy 2016 r. będącej podstawą do ustalenia stawki podatku 
rolnego na 2016 rok. 

   Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

   

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższe wnioski:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady. 

8. Sprawozdanie Wójta. 

9. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok (autopoprawka) - I, 
b) ustalenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych na 2016 rok (autopoprawka) - 

II,  
c) ustalenia wysokości stawki opłaty targowej i zasad jej poboru (autopoprawka)  – II A, 
d) zwolnień w podatku rolnym i leśnym na terenie gminy Zbrosławice na 2016 rok (autopoprawka) - 

III, 
e) zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie gminy Zbrosławice za 2016 rok (autopoprawka) - 

IV, 
f) określenia wzoru informacji oraz deklaracji składanych do organu podatkowego przez podatników z 

tytułu podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego (autopoprawka) - VI, 
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g)   zmiany uchwały Nr XI/127/2015 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 16 września 2015 r. w sprawie 
określenia warunków i trybu składania informacji i deklaracji podatkowych za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej (autopoprawka)  - V, 

h) Inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia inkasentów i 
wynagradzania za inkaso w 2016 roku (autopoprawka) - VII,  

i)   uchylenia Uchwały Nr XI/122/2015 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 16 września 2015 r. w sprawie 
udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego pod nazwą „Budowa kanalizacji deszczowej wraz z odtworzeniem chodników w 
ciągu drogi 3275 S Tarnowskie Góry – Kamieniec (ul. Tarnogórska w Kamieńcu)” - VIII, 

j)   wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Ruda Śląska w sprawie zwrotu kosztów 
zatrudnienia związanego z nauczaniem religii w roku szkolnym 2015/2016 - IX, 

k)   wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Zabrze w sprawie pokrycia kosztów 
zatrudnienia związanego z nauczaniem religii parafii Ewangelicko-Augsburskiej w punkcie 
katechetycznym działającym przy ul. Klimasa w Zabrzu – IX A 

l)   zasięgnięcia opinii Śląskiego Komendanta Wojewódzkiej Policji w Katowicach o zamiarze 
rozwiązania Straży Gminnej w Zbrosławicach - X, 

m)   ustalenia stawek jednostkowych dotacji dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Zbrosławicach na rok 2016 – XV, 

n)   zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków - 
XI, 

o)   zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę - XII, 
p)   przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków - XIII, 
q)   zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – XIII A, 
r)   przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów alkoholowych i 

przeciwdziałania narkomanii na rok 2016” –XIV,  
s)   zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2015-2027 

(autopoprawka) – XV A, 
t)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – XVI, 
u)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – XVII, 
v)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 – XVIII, 
w)   zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 (autopoprawka) – XIX, 
x)  nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości Ziemięcice – 

XX,  
11. Informacja w sprawie utrzymania średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny 

drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały w 2015 r. będącej podstawą do 
ustalenia stawki podatku leśnego na rok 2016.  

12. Informacja o utrzymaniu średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał 
poprzedzający rok podatkowy 2016 r. będącej podstawą do ustalenia stawki podatku rolnego  
na 2016 rok. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Realizacja postulatów i wniosków radnych. 

15. Wolne wnioski i zapytania. 

16. Zamknięcie sesji. 

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

  

Ad. 6.  

Informację o pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący: 

 Pan Wiesław Topór poinformował, iż Komisja Rewizyjna odbyła 1 posiedzenie dnia 9 listopada 
2015 roku, którego tematem  była „Kontrola zwolnień i ulg podatkowych z podatku rolnego od 
nieruchomości i środków transportu za 2014 rok. Ustalenie kwoty wielkości zwolnień za 2014 
rok”.  
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Komisja Rewizyjna przyjęła pozytywną ocenę w/w tematu oraz tematu przedstawionego 
dnia 19.10.2015 r. przez pana Rafała Barszcz, dotyczącego planów Gminy w zakresie 
budowy infrastruktury technicznej tj.: dróg dojazdowych, wodociągów, kanalizacji  
w odniesieniu do istniejącego i powstającego budownictwa mieszkalnego  
i przemysłowego. 

 Pani Józefa Boron poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła 1 posiedzenie dnia 23 listopada 2015 roku. Komisja zajmowała się 
omawianiem i opiniowaniem 22 projektów uchwał.   

 Pani Zofia Woźniak poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej odbyła 1 posiedzenie dnia 18 listopada 2015 roku w temacie: „Działalność świetlic 
wiejskich i zespołów artystycznych na terenie Gminy Zbrosławice oraz najważniejsze 
wydarzenia  
i osiągnięcia kulturalne”. Informacji w powyższym temacie udzieliła pani Anna Kutyła. 
Przewodnicząca poinformowała także, iż na posiedzeniu zajmowano się także opiniowaniem 
uchwał. 

 Pani Karina Respondek poinformowała, iż Komisja Rolnictwa odbyła 1 posiedzenie dnia  
16 listopada 2015 roku. Było to posiedzenie wyjazdowe, które odbyło się w parku przygód  
i atrakcji w Wilkowicach. Komisja zwiedziła park a ponadto dokonała oceny całokształtu 
plonów z całego roku oraz zajmowała się analizą stawek podatku rolnego wg GUS. 

Zapytań ani uwag nie wniesiono.    

 

Ad. 7. 

 Przewodniczący i Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawili informację ze swojej działalności            
w okresie międzysesyjnym – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

   Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

   
Ad. 8. 

  Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 28 października 2015 r. do 25 listopada 
2015 r. – stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

  Ponadto Wójt poinformował, iż :     

 brał udział w obchodach dnia Św. Marcina w Ziemięcicach, 

 uczestniczył w spotkaniach z firmą Ekoen 

 spotkał się z emerytami z Wieszowy, 

 brał udział w spotkaniu z przedstawicielem agencji inicjatyw Aqua Park w Tarnowskich Górach  

 odbyło się spotkanie w sprawie zmiany lokalizacji Gliwickiego „Witacza” od strony sołectwa 
Szałsza, 

 zakończyła się inwestycja „Budowa boiska przy ZSP w Miedarach” 

 odbyło się kolejne spotkanie w sprawie oczekiwań Parafii wobec Gminy w sprawach organizacji 
Światowych Dni Młodzieży w dniach 20-23 lipiec 2016 roku. 

 Odbyła się kolejna dyscyplina w ramach Wieloboju Sołectw 

 odbył spotkanie z przedstawicielami firmy Armada w sprawie zjazdu na drogę krajową, 

 uczestniczył w zawodach wędkarskich w ramach Wieloboju Sołectw, 

 odbyło się spotkanie w sprawie finansowania wyjazdów osób niepełnosprawnych  

 rozpoczęły się zajęcia zorganizowane dla seniorów 

 odbyło się spotkanie z kierownictwem w sprawie opracowania budżetu na 2016 rok 

 odbyło się zebranie wiejskie w Jasionie  
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 zakończyła się Gminna Liga Trampkarzy, w tym roku wygrały Miedary, 

 odbyło się zebranie zespołu Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego 

 odbył spotkanie z Wojewodą 

 uczestniczył w spotkaniu z okazji Dnia Pracownika Socjalnego 

 uczestniczył w finale Mistrzostw Śląska w ujeżdżaniu, które odbyło się na terenie Ośrodka 
Jeździeckiego 

  Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

   

Ad. 9. 

 Sołtys Laryszowa, Pan Piotr Szołtysik poinformował o złym stanie studni znajdującej się na terenie 
sołectwa Laryszów  

 Sołtys Wieszowy, Pan Ireneusz Robakowski poprosił aby przyśpieszyć sprawy z przejęciem 
gruntów od Skarbu Państwa znajdujące się w Wieszowie. Wyjaśnił, że zawsze część budżetu 
sołeckiego przeznaczana jest na naprawę chodników, remont drogi itp.  

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels odczytał pismo Pana Witolda Zdańskiego, które 
wpłynęło do Biura Rady Gminy dnia 24.11.2015 roku. 

Ad 10. 

  Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan  Jan Fels przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a) w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok (autopoprawka). 

  Przewodniczący Rady stwierdził, iż zgodnie z wnioskiem podjętym przez Komisję Budżetu, 
Gospodarki i Rozwoju na sesji nie będzie się ponownie omawiało projekty uchwał, które były 
omówione i zaopiniowane przez komisje Rady Gminy, jednakże uwagi i wnioski będzie można 
wnosić. 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż       
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, jednakże w tym 
momencie głos zabrał sołtys Wieszowy, Pan Ireneusz Robakowski, który stwierdził, iż nie zostały 
podane proponowane stawki podatkowe, jak również to, czy stawki wzrastają w stosunku do 
stawek na rok obecny, albo maleją. 

  W odpowiedzi na powyższą uwagę Przewodniczący Rady stwierdził, iż nt. stawek podatkowych 
będzie mowa w trakcie omawiania stawek podatku rolnego i leśnego.  

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym 
udział wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/143/2015 w sprawie ustalenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na 2016 rok została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”                        
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

b) w sprawie ustalenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych na 2016 rok 
(autopoprawka). 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/144/2015 w sprawie ustalenia wysokości stawek w podatku 
od środków transportowych na 2016 rok została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”                      
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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c) w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty targowej i zasad jej poboru (autopoprawka). 

       Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/145/2015 w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty 
targowej i zasad jej poboru została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

d) w sprawie zwolnień w podatku rolnym i leśnym na terenie gminy Zbrosławice na 2016 rok 
(autopoprawka). 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/146/2015 w sprawie zwolnień w podatku rolnym i leśnym na 
terenie gminy Zbrosławice na 2016 rok została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”                        
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

e) w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie gminy Zbrosławice na 2016 rok 
(autopoprawka). 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,               
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XII/147/2015 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na 
terenie gminy Zbrosławice na 2016 rok została podjęta przy 14 „za”, 0 „przeciw”                                 
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

f) w sprawie ustalenia wzoru informacji oraz deklaracji składanych do organu podatkowego przez 
podatników z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego (autopoprawka). 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XII/148/2015 w sprawie ustalenia wzoru informacji  oraz 
deklaracji składanych do organu podatkowego przez podatników z tytułu podatku od 
nieruchomości, rolnego i leśnego została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”                                  
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

  

g)  w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia 
inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2016 roku. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/149/2015 w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, 
rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2016 
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roku została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik            
nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

h) w sprawie uchylenia Uchwały Nr XI/122/2015 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 16 września 2015 r. 
w sprawie udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego pod nazwą „Budowa kanalizacji deszczowej wraz z odtworzeniem chodników w 
ciągu drogi 3275 S Tarnowskie Góry – Kamieniec (ul. Tarnogórska w Kamieńcu)” 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/150/2015 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XI/122/2015 Rady 
Gminy Zbrosławice z dnia 16 września 2015 r. w sprawie udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu 
pomocy finansowej na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa kanalizacji 
deszczowej wraz z odtworzeniem chodników w ciągu drogi 3275 S Tarnowskie Góry – Kamieniec 
(ul. Tarnogórska w Kamieńcu)” została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 

i) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Ruda Śląska w sprawie zwrotu 
kosztów zatrudnienia związanego z nauczaniem religii w roku szkolnym 2015/2016. 

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia 
Woźniak poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie (10 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”). 

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/151/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Miastem Ruda Śląska w sprawie zwrotu kosztów zatrudnienia związanego                     
z nauczaniem religii w roku szkolnym 2015/2016 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”  
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

j) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Zabrze w sprawie pokrycia 
kosztów zatrudnienia związanego z nauczaniem religii parafii Ewangelicko-Augsburskiej w punkcie 
katechetycznym działającym przy ul. Klimasa w Zabrzu. 

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia 
Woźniak poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie (10 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/152/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Miastem Zabrze w sprawie pokrycia kosztów zatrudnienia związanego  
z nauczaniem religii parafii Ewangelicko-Augsburskiej w punkcie katechetycznym działającym przy 
ul. Klimasa w Zabrzu została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – 
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

k)  w sprawie zasięgnięcia opinii Śląskiego Komendanta Wojewódzkiej Policji w Katowicach  
o zamiarze rozwiązania Straży Gminnej w Zbrosławicach.  

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                
1 „wstrzymujący”). 

W-ce Wójt Pani Katarzyna Sosada przekazała informacje nt. kosztów i wpływów uzyskiwanych  
z działalności Straży Gminnej. 
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Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/153/2015 w sprawie zasięgnięcia opinii Śląskiego 
Komendanta Wojewódzkiej Policji w Katowicach o zamiarze rozwiązania Straży Gminnej                        
w Zbrosławicach została podjęta przy 13 głosach „za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

l) w sprawie zmiany uchwały Nr XI/127/2015 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 16 września 2015 r. w 
sprawie określenia warunków i trybu składania informacji i deklaracji podatkowych za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej (autopoprawka.)   

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,               
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/154/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr XI/127/2015 Rady 
Gminy Zbrosławice z dnia 16 września 2015 r. w sprawie określenia warunków i trybu składania 
informacji i deklaracji podatkowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej została podjęta 
przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.   

 

m) w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji dla Zakładu Gospodarki Komunalnej                            
i Mieszkaniowej w Zbrosławicach na rok 2016. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                 
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/155/2015 w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 
dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Zbrosławicach na rok 2016 została podjęta 
przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu.   

 

n)  w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków. 

  Przewodniczący Rady poinformował, iż powyższa uchwała dot. ustalenia taryf dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Zbrosławicach. Następnie dopowiedział, iż cena wody 
na rok przyszły będzie o 7 gr niższa od ceny obecnie obowiązującej. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (12 „za”, 2 „przeciw”,                                   
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/156/2015 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.   

 
   
o)  w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę.    

  Przewodniczący Rady poinformował, iż powyższa uchwała dot. ustalenia taryf dla 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  Spółka z o.o. w Tarnowskich Górach. Ponadto 
dopowiedział, iż cena wody na rok przyszły będzie wyższa od ceny obecnie obowiązującej. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała negatywnie (0 „za”, 14 „przeciw”,                                    
0 „wstrzymujących”). 
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  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
nie została podjęta, oddano 0 głosów „za” podjęciem uchwały, 14 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”.   

 

p)  w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę                            
i zbiorowego odprowadzenia ścieków. 

  Przewodniczący Rady poinformował, iż powyższa uchwała dot. wniosku Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. z siedzibą w Gliwicach.  

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                    
0 „wstrzymujących”). 

  Naczelnik, Pan Jakub Kukliński w odpowiedzi na zapytanie radnego, Pana J. Pieczka                                   
z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju zapoznał z wysokościami dotychczasowych 
stawek obowiązujących w PWiK w Gliwicach, które przedstawiają się następująco: dla 
gospodarstw domowych stawka za 1m

3
 dostarczonej wody wynosi 4,35 zł netto, dla przemysłu                  

i pozostałych odbiorców usług – 4,52 zł netto, natomiast za 1m
3 

odprowadzanych ścieków stawka 
wynosi 6,21 zł netto. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/157/2015 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków została podjęta przy    
14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu.   

 

r)  w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż powyższa uchwała dot. wniosku Przedsiębiorstwa 
Nasiennego Księży Las Spółka z o.o. z siedzibą w Księżym Lesie. Następnie dopowiedział, iż cena 
wody na rok przyszły nie ulegnie zmianie, pozostanie na tej samej wysokości.   

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                    
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/158/2015 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – 
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.   

 

s) w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów alkoholowych                                 
i przeciwdziałania narkomanii na rok 2016” .  

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia 
Woźniak poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie (10 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/159/2015 w sprawie przyjęcia „Gminnego programu 
profilaktyki, rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na rok 2016” 
została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu. 

 

t)  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2015-2027 
(autopoprawka). 

 Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika Gminy, Panią Marzenę Żołędziewską o zapoznanie 
radnych ze zmianami, jakie zostały wprowadzone autopoprawką. 
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  Skarbnik, Pani Żołędziewska dot. skorygowania błędów pisarskich w zakresie załącznika nr 1               
w ramach punktu 1.1.4 oraz 1.1.5 gdzie błędnie wpisano wartość subwencji oraz w zakresie 
załącznika nr 3, gdzie błędną nazwę: z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące, 
zastąpiono poprawną nazwą: z subwencji ogólnej. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały przed autopoprawką zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie                  
(14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/160/2015 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2015-2027 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” 
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

 

u)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,       
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/161/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2015 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik 
nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

w)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,       
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/162/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2015 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik 
nr 24 do niniejszego protokołu. 

 

x)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,       
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/163/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2015 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik 
nr 24 do niniejszego protokołu. 

 

y)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2015 (autopoprawka). 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,       
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/164/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2015 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik 
nr 24 do niniejszego protokołu. 
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z)  w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości Ziemięcice. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,       
0 „wstrzymujących”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XIII/165/2015 w sprawie nadania nazwy drodze położonej                         
w Gminie Zbrosławice w miejscowości Ziemięcice została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” 
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11, 12. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels przekazał głos Naczelnikowi Wydziału Podatków  
i Opłat Pani Joannie Szymańskiej. Pani Szymańska poinformowała, że jako stawkę podatku rolnego 
proponuje się utrzymać stawkę ustawową obliczoną na podstawie skupu żyta za okres 11 kwartałów 
poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2016 r. Stawka podatku rolnego dla gruntów 
gospodarstw rolnych wyniesie 134,38 zł od 1 ha, a dla gruntów poniżej 1 ha – 268,75 zł. Ponadto przekazała 
informację, że są to stawki niższe w stosunku do roku 2015. 
 
Ad. 13, 14. 

 Radny Pan Rafał Kubik, poinformował o złym stanie mostu znajdującym się w Miedarach. Prosił, aby 
zająć się tą sprawą, ponieważ barierki zabezpieczające zostały zdewastowane i skradzione. 
Zaznaczył, iż jest to nie bezpieczne dla osób, które spacerują w tym miejscu. 

 Pan naczelnik Jakub Kukliński poprosił Radnego Kubika, aby razem wybrali się w to miejsce. 

 Radny Pan Kubik zgodził się i poinformował, że prześle pocztą elektroniczną także zdjęcia z tego 
miejsca. 

 Radna Pani Weronika Krok, zapytała czy ktoś zainteresował się sprawą przejazdu PKS-u z Lublińca 
do Gliwic przez miejscowość Łubie? Radna poinformowała o tej sprawie na ostatniej komisji 
budżetu. 

 Pan naczelnik Jakub Kukliński przekazał, że rozmawiał z przedstawicielem PKS na ten temat. 
Otrzymał informację, że PKS nie jest zainteresowany tą sprawą, ponieważ optymalna  
i korzystniejsza trasa prowadzi przez Wielowieś. Naczelnik przekazał także informację, że zostało 
wystosowane pismo do MZKP, aby wycenili koszt połączenia z Łubia do Gliwic. Poinformował, że 
wycena zostanie przesłana Pani Radnej pocztą elektroniczną. 

 Radna Pani Krok, odpowiedziała że nie widzi takiej potrzeby, aby zwracać się do MZKP. Sądziła, że 
PKS wyrazi zgodę. 
 

Ad. 15. 

 Sołtys Wieszowy, Pan Ireneusz Robakowski poprosił, aby poinformowano o stawkach podatku  
od nieruchomości. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels, odpowiedział że wszyscy sołtysi otrzymali projekty 
uchwał, które były omawiane i podejmowane na sesji. Natomiast jeśli chodzi o uchwały 
wprowadzone przez wójta podczas sesji, to także istnieje możliwość przesłania pocztą 
elektroniczną, dlatego nie widzi potrzeby omawiania stawek podatku na sesji Rady Gminy. 

 Pani naczelnik Joanna Szymańska, poinformowała o różnicy pomiędzy stawką w podatku rolnym  
w 2015 roku i 2016 roku. Stawki podatku rolnego na 2016 rok dla gruntów stanowiących 
gospodarstwo rolne będą niższe o 17,05 zł w stosunku do roku poprzedniego, dla gruntów do 1ha 
fizycznego czyli tzw. nieruchomości o 38,10 zł. Jeżeli chodzi o stawki w podatku od nieruchomości – 
przyjęte zostały stawki maksymalne, które są niższe w stosunku do roku bieżącego o 1,2%.  
Po przeliczeniu wg wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych - 5 stawek maksymalnych  
w podatku od nieruchomości uległo obniżeniu a 3 pozostałe na niezmienionym poziomie. 

 W-ce Wójt Pani Katarzyna Sosada, poinformowała sołtysów o kwestii nie wydatkowania pieniędzy  
z funduszu sołeckiego. Na dzień dzisiejszy (25.11.2015r.) z 413.000,00 zł planowanego funduszu 
sołeckiego na rok obecny pozostało jeszcze niewydatkowanych środków aż 148.895,00 zł.  
Pani Sosada zwróciła uwagę, aby sołtysi usprawnili realizację wykonania funduszu sołeckiego. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels poinformował, że wpłynęło pismo naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Tarnowskich Górach, które dotyczyło wyjaśnienia 3 oświadczeń majątkowych 
Radnych a także pracowników Urzędu Gminy. 

 Pan Jan Fels przekazał, że złożył do Urzędu Skarbowego informację nt. nowego Radnego  
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 Radna Pani Krystyna Graca, zgłosiła wniosek aby wszystkie informacje zawarte w uchwałach  
i podane na dzisiejszej sesji, tj. m.in.: 
- wysokości stawek podatków 
- stawki opłat za wodę 
Były dostępne dla mieszkańców na stronie internetowej lub zostały zamieszczone w „Wieściach  
z Gminy”. Poinformowała także, że informacje zamieszczone w „Wieściach z Gminy” są wydawane  
z bardzo dużym opóźnieniem. Zaznaczyła, że w gazetce gminnej jest bardzo mało informacji nt. 
pracy Rady Gminy. Poinformowała, że kiedyś poświęcona była jedna strona dla Rady Gminy,  
było opisane czym zajmuje się każda komisja, jakie wnioski składa. Teraz małym drukiem 
zamieszczane są tylko uchwały. Zapytała czy można umieszczać więcej informacji dotyczących 
pracy członków komisji Rady Gminy, aby umieszczać składane wnioski. Aby było widać, że  
w komisjach się pracuje bo dotychczas tego nie ma. 

 W-ce Wójt Pani Katarzyna Sosada przypomniała, że na początku kadencji przekazała informację 
aby Radni współtworzyli gazetkę „Wieść z Gminy”. Zachęcała Radnych, aby razem z redaktorem 
pracowali nad treścią. Pani Sosada poinformowała, że na początku wydawania informatora z Gminy 
istniała Rada Programowa dotycząca zawartości „Wieści z Gminy”. Powiedziała, że można wrócić 
do tego pomysłu. Radni wybiorą spośród siebie 2 członków i razem z Redaktorem oraz Wójtem 
będą decydować o zawartości gazetki. 

 Radna Pani Krystyna Graca stwierdziła, że jest to bardzo dobry pomysł. 

 Radna Pani Krystyna Graca zabrała głos, w związku ze zmianą która została wprowadzona czyli 
czytanie na sesji tylko tytułu uchwały. Zaproponowała  aby przewodniczący/a poszczególnych 
komisji przedstawił/a, zrelacjonował/a jakie wnioski komisja nt. uchwały postawiła, żeby to nie było 
takie „suche”. 

 Przewodniczący Rady Gminy Jan Fels odpowiedział, że postara się dopracować cały proces. 

 Kierownik GOPS pani Urszula Furtak przekazała informacje nt. Karty Dużej Rodziny. Od czerwca 
2014 roku rozporządzeniem Rady Ministrów weszła w życie Karta Dużej Rodziny czyli rodzina 3+.  
Do dnia dzisiejszego (25.11.15r.) przystąpiło do tego programu 1000 podmiotów w stopniu 
ogólnokrajowym. Śląski Urząd Wojewódzki zwrócił się z prośbą o rozpowszechnienie tego tematu  
a dokładnie jak zostać partnerem Karty Dużej Rodziny. Przekazała także informacje, że w naszej 
gminie 48 rodzin odebrało tego typu karty w tym 259 dzieci. Wystosowała prośbę do wszystkich 
zebranych, aby rozpowszechniali program w swoim miejscu zamieszkania, poza tym informacja 
zostanie opublikowana na stronie internetowej gminy Zbrosławice a także zostanie dołączona  
do gazetki gminnej. 

 Radna Pani Józefa Boron zapytała o oczyszczalnie przydomowe. Czy wiadomo coś więcej nt. 
temat? Czy istnieje dotacja na to przedsięwzięcie?  

 Naczelnik Pan Jakub Kukliński poinformował, że nie istnieje dotacja. Na razie wszyscy 
zainteresowani mieszkańcy są wpisywani na listę i jeśli pojawi się program, w którym gmina będzie 
mogła wystartować to wtedy Ci mieszkańcy będą informowani. Poza tym informacje nt. temat będą 
publikowane w gazetce gminnej oraz stronie internetowej.  

 Radny Pan Klaudiusz Aplik skąd bierze się podwyżka w podatku od nieruchomości? 

 Naczelnik Pani Joanna Szymańska odpowiedziała, że na terenie Gminy Zbrosławice 
przeprowadzana jest modernizacja geodezyjna gruntów i budynków. Część gminy została już 
zmodernizowana w kwietniu 2014 roku. Wszystkie zawiadomienia dotyczące przeprowadzanych 
aktualizacji klasyfikacji gruntów otrzymaliśmy na początku 2015 roku, ale w związku z tym że zmian 
geodezyjnych jest mnóstwo, prace polegające na wyliczeniu stawki podatku nadal trwają.  
Część mieszkańców gminy pomimo mniejszych stawek odczuje wzrost podatku, ponieważ zmieniają 
się klasyfikacje gruntów. Bardzo dużo mieszkańców przechodzi z podatku rolnego do podatku  
od nieruchomości, więc zmiany są znaczne.     

 

 

 

 

 

 



13 

 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

 
Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XIII/143/2015 do Nr XIII/165/2015 stanowiące 
załączniki od nr 6 do 25 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 
 
 
 
Protokołował        Przewodniczący Rady Gminy 
Referent P. Kupka         Jan Fels 
 


